
Zápis z výroční schůze-shromáždění delegátů ZO ČZS Chodov  
konané 15.4.2023 v KaSSu 

 
Výroční schůze byla svolána (na webu a mailem 30.3.správcům osad a výboru vč. doprovodného 
materiálu) především ke dvěma důležitým tématům: 

- informace a zhodnocení činnosti v minulém roce 2022 
- letos končící pětileté volební období ZO a rozhodnutí o dalším směrování 

zahrádkářského hnutí v Chodově od r. 2024 
Schůzi zahájil a přítomné přivítal předseda ZO a seznámil je podrobněji s programem schůze, které 
plénum odsouhlasilo a tím se pak schůze řídila. Zapisovatelem byl stanoven tajemník ZO  Funkci 
mandátové komise převzala revizní komise a konstatovala, že  dle presenční listiny se schůze účastnilo 
41 z 53 pozvaných delegátů, schůze tedy byla usnášeníschopná  
 
Zprávu o činnosti za uplynulý rok 2022 přednesl výbor ZO 
- ZO eviduje ke konci roku 2022 celkem 277 členů v 11 osadách.Jsou to osady číslo 1, 2, 3, 4, 6, 8, 
9, 11, 14, 15 a 17.  Aktuálnost v evidenci členů je plně závislá od dodaných změn-přihlášek z osad. S 
vyjímkou osady 4 (část pronajata) jsou všechny zahrádky v osobním vlastnictví. 
-     Usnesení z minulé výroční schůze bylo odsouhlaseno jako provedené 
-     Hospodářka ZO podala informaci o hospodaření ZO a osad. Účetní uzávěrka za r.2022 je k 
dispozici na našich webových stránkách již od začátku února. K účetní uzávěrce a výběru členských 
příspěvků nebyly vzneseny žádné připomínky ani od zástupců osad, ani revizní komise. 
-     Správcům osad byli předány známky na rok 2023, Rukověti 2023 a také kopie faktur za odběr vody 
2022 od Vodakva K.V.. 
-     ZO nevlastní žádný movitý ani nemovitý majetek, pouze má pronajaté pozemky od města Chodov 
(část osady 4) a od státu SPÚ (část přístupové cesty mezi osadami 9 a 2). 
-    Od ústředí ČZS jsme obdrželi nabídku na hromadný nákup osiv od firem MoravoSeed a Seva se 
slevou 10%.  Problematický by byl výběr peněz předem i distribuce osiv - zamítnuto. 
-    Rozhodli jsme se nepořádat letos tradiční zářijovou výstavu zahrádkářů. Loňská účast chodovské 
veřejnosti byla minimální a neodpovídá vynaloženému úsilí. 
-    Pro naší ZO byla povinně zřízena datová schránka pro elektronickou komunikaci se státními orgány. 
Zatím byl aktivován koncem ledna 2023 přístup tajemníka a hospodářky ZO. 
-     Lesní pás u osad 3 a 4 přešel z vlastnictví Lesů ČR do vlastnictví města Chodov. 
-     Výborem ZO jsou průběžně podávány informace na našich webových stránkách a v chodovském 
Zpravodaji uváděny rady zahrádkářům pro daný měsíc 
 
Hlavní téma - forma společného (ne)pokračování zahrádkářů v Chodově. 
Dosavadní výbor ZO již delší dobu od r. 2022 vyzýval na schůzích výboru a správců osad i na minulé 
výroční schůzi k vytipování a navržení členů do nového výboru, neboť členové současného výboru už 
pro další volební obddobí 2024-2028 nebudou kandidovat (po 17 letech činnosti) .  Pro činnost 
společného chodovského spolku je potřeba alespoň tří osob ve výboru ( předseda, tajemník, 
hospodář).  

- na schůzi výboru a správců osad 17.2.2023 po obsáhlé diskusi se většina přikláněla k 
odchodu od ČZS a ustanovení samostatného spolku. Ale opět se k založení přípravného 
výboru nikdo nepřihlásil, ani k navržení vhodných osob nedošlo. Odkazujeme na zápis na 
našem webu 

- výbor ZO pro shromáždění delegátů připravil a zaslal předem správcům osad tři možné 
scénáře pro pokračování od r.2024 (viz příloha tohoto zápisu) vč. základního popisu 
podmínek: 
 



1)  pokračování v rámci ČZS s novým výborem a platnými stanovami ČZS z.s. 
2)  založení nového spolku s vlastními stanovami, výborem a sídlem  a  následný přechod 
členů do tohoto spolku, vč. zrušení stávajícího spolku ZO ČZS 
3)  rozpad ZO na osady jako logické nižší celky, podílové rozdělení finančních prostředků 
ZO na  osady, převod faktur za vodu na osobu z osady, vč. zrušení stávajícího spolku ZO. 

 

 Správce osady č.1 pan Pavelka sdělil, že MěÚ Chodov nepovolí uvedení sídla nového spolku na jeho 
adrese. Tedy ev. nový spolek by zřejmě musel uvést sídlo na svého předsedu (jako je to doposud). 
 Po obsáhlé diskusi, kdy byly probírány podmínky, výhody, nevýhody, placení funkcionářů a úskalí 
jednotlivých variant došlo shromáždění k závěru: 

- Podporovat jako cílovou variantu 3) t.j. dobrovolné zrušení a rozpad ZO na jednotlivé 
osady s tím, že pak osady si musí zajistit vlastní způsob volné nebo zapsané (právní) 
existence. Podrobněji viz příloha. 

- Dobrovolné zrušení stávajícího pobočného spolku ZO ČZS Chodov musí proběhnout 
podle stanov ČZS rozhodnutím min. ⅔ všech členů. K tomu bude připravena podpisová 
akce. 

- Správci osad na osadních schůzích seznámí členy se závěrem shromáždění a ještě 
znovu mohou zkusit projednat ev.návrh kandidátů do nového výboru. Lze to pak.předložit 
na červnové schůzi výboru a správců. 

- Definitivní rozhodnutí přísluší pak formálně členské schůzi, která bude svolána jako 
mimořádná v září 2023 a rozhodnutí musí být podpořena podpisovými archy se 
souhlasem zrušení ZO min.⅔ všech členů. 
 

Usnesení schůze 
Hlasováním bylo odsouhlaseno všemi přítomnými následující usnesení (41 pro, nikdo se nezdržel ani 
nebyl proti, ani nevznesl námitky)  

-          Souhlasí s podanou informací o činnosti ZO za r.2022 
-          Schvaluje zprávu o hospodaření a souhlasí s úhradou nákladů a občerstvení na této 
schůzi z prostředků ZO 
-          Letos nebudeme pořádat výstavu zahrádkářů 
-          Bere na vědomí že dosavadní výbor a revizní komise ZO v letošním roce končí 
-      V červnu bude svolána schůze výboru a správců  o přístupu členů v osadách. Pokud 
nebude předložen návrh tří členů pro nový výbor,  připadá již v úvahu jen varianta 3) přílohy. 
-          ZO bude předběžně připravovat variantu pokračování zahrádkářů v Chodově po roce 2024 
podle scénáře 3) přiloženého materiálu a sestaví podpisové listiny pro dobrovolné zrušení ZO. 
-          Letošní činnost  bude stávajícím výborem ZO ještě průběžně zajišťována v rámci pravidel 
ČZS. 
-          V září bude svolána mimořádná členská schůze s jediným bodem programu a to konečné 
rozhodnutí o formě pokračování či zániku společného spolku zahrádkářů v Chodově. A podle 
toho bude ZO konat. 

Příloha - materiál  k této výroční schůzi 
Možné scénáře v pokračování zahrádkářské organizace (ZO ČZS) v Chodově po roce 2023. Je též  
stejně jako zápis ze schůze k disposici na webu ( www.zahradkari.cz/zo/chodov/ ) 
 
 
za ZO ČZS Chodov : předseda Jiří Žďárský           zapsal: tajemník :Jan Königsmark   23.4.2023 


